
Delfinernes Grupperådsmøde
Torsdag d. 22. februar 2024

Referat
1. Valg af dirigent og referent

Birgitte Lykke Hansen blev valgt til dirigent.

Grupperådsmødet er indkaldt rettidigt, og regnskabet ligger tilgængeligt på hjemmesiden.

Der er indkommet to forslag til dagsordenen. Det er besluttet, at punkterne, hvor spejderne

underholder, gemmes til sidst.

Dagsordenen blev godkendt.

Anne Nisker Toppenberg blev valgt til referent

2. Beretning fra bestyrelsen

Mads Peder Rasmussen (bestyrelsesformand) fremlagde beretningen.

“Året 2023 blev endnu et godt år hos delfinerne. Vi har både gode ledere og gode spejdere,
og det gør det let at være i bestyrelsen. Vi var 10 personer i bestyrelsen i 2023, herunder
Morten (kasserer), Anne, Christoffer, Jeppe, Katrine, Thomas, Jakob, Line, Thomas og jeg
selv.

Vi er i øjeblikket 139 medlemmer ved Delfinerne. Heraf jf. medlemsservice 104 spejdere. Det
er lidt færre end vi plejer.

11 mikroer under ledelse af Line, Søren og Jonas.
33 minier under ledelse af Hanne, Anne Mette, Jeppe, Katrine, Maiken, Malene, Søren, Sys,
Terese, Troels.
16 juniorer under ledelse af Anders, Bitten, Anett, Henriette, Mikkel, Thomas B. og Thomas
S
27 tropsspejdere under ledelse af Niclas, Lasse, Line, Mikkel og Morten
17 seniorer under ledelse af Casper

I bestyrelsen har vi, ud over den daglige drift af gruppen, støtte til ledergruppen og diverse
beslutninger om større og mindre indkøb til gruppen, haft et relativt stille år. Men selv med



relativt få opgaver, er det en fornøjelse at vi er nogle stykker i bestyrelsen, så vi kan løfte i
flok. Tak til alle i bestyrelsen for jeres indsats.

Vi har desuden som vanligt koncentreret os om vores tjans med flagning ved de to flagborge
ved hhv. Randersvej og Grenåvej. Dette arbejde giver igen i år et godt rygstød til vores
økonomi i gruppen.

Vi glædes desuden fortsat over at vi nu har så fine udearealer, som så mange kan bruge
meget mere end tidligere. Men nu hvor blikket ikke er rettet nær så stift i den retning, har vi
overvejet opgraderinger ved akvariet. Her kunne bl.a. ny belysning godt pynte, frem for de
nedslidte lysstofrør. Det har vi talt med kommunen om og de overvejer.

Vi har i årets løb talt en del om Sorringhytten. Den har i mange år været godt besøgt af
vores spejdere og andre lokale der holder meget af området og skoven.
Det slider på hytten og de lidt større vedligeholdelsesopgaver ved hytten presser sig nu på.
Klaus Bergulf og Carsten Mølgaard har i flere år stået på mål for dette arbejde og vil nu
gerne trække sig tilbage. Det respekterer vi og planen er at vi hurtigst muligt finder nye,
friske kræfter til hytteudvalget. Lad mig benytte lejligheden til at takke Klaus og Carsten for
deres store indsats.

Jeg har også selv haft overvejelser om at trække mig som formand. Det var egentlig planen
at jeg ville gøre det i 2023, men Rom blev ikke bygget på en dag og jeg har taget et år mere
i sadlen. Jeg fortsætter gerne i bestyrelsen, men overlader også meget gerne
formandsposten til en anden.

Lad mig derfor slutte med en opfordring til alle med interesse i spejdergruppen om at træde
frem. Hvis gruppen skal blive ved med at være sund, har vi brug for nye friske øjne og
hænder.”

Formandens beretning blev godkendt.

3. Fremlæggelse af årsregnskab til vedtagelse (foregående år)

Kasserer Morten Deding fremlagde regnskabet. Dette kan findes som bilag.

Økonomien er stærk og grenene bruger få penge på møderne. Der har været god aktivitet på

ture.

Regnskabet blev godkendt.



4. Behandling af indkomne forslag

Første forslag: Sorringhytten

Karsten og Klaus vil gerne træde tilbage fra de koordinerende poster i Sorringudvalget.

Hytten passer i høj grad sig selv, men der skal holdes lidt øje med den ift. vedligehold mv.

Der skal desuden koordineres arbejdsdage mv.

Derudover skal der håndteres bookinger af shelteren og hytten. Dette kræver kun en pc, og

er ikke tidskrævende.

Hytten bruges ca. 1 gang pr afdeling pr. år og 3-4 gange af andre pr. år.

Andet forslag: Delfinnålen

Delfinnålen har været uddelt siden 1970’erne. Nålen bliver givet til personer – både ledere

og andre – som har gjort en særlig indsats for gruppen. Det har grundet corona mv. ligget

stille et par år. De oprindelige vedtægter er fundet frem, men trænger til en opdatering.

Ændring:

A) Forslag om ændring af vedtægter for “Sølvdelfinen”

Bestyrelsen sammensætning ændres, så afsnit

“SD styrelsen sammensættes således. 1 repr. For pigegrenen - 1 repr. For drengegrenen - 1

repr. For forældrerådet(styrelsen) samt af gruppestyrelsesformanden og ad gruppelederen.”

ændres til

“SD styrelsen sammensættes således. 1. repr. for lederne, der vælges på første ledermøde

efter Deflinerne grupperådet - 1. repr. for forældrene, der vælges på Delfinernes grupperåd,

samt af bestyrelsformanden og/eller gruppelederen”

Vedtægterne opdateres i dag og så uddeles nålen i år enten til oprykning eller på

Fødselsdagsløbet.

Vedtægtsændringerne blev godkendt.

- Bitten Pedersen har tidligere siddet i udvalget og opstiller gerne igen som

lederrepræsentant.

- Sys Hasslund blev valgt som forældrerepræsentant



5. Fremlæggelse af budget, herunder kontingent for det kommende år til vedtagelse

Kassereren Morten Deding fremlagde budgettet, samt oplæg til kontingent. Dette kan findes

som bilag.

Budgettet, der fastsættes, er gældende frem til budgetåret 2025.

Der er lidt nedgang i antal medlemmer, så der er budgetteret med nedgang i

kontingentindtægt.

Der er sat ekstra midler af til sommerlejr og Fødselsdagsløb.

Budgettet er konservativt, og balancerer.

Budgettet blev godkendt.

6. Fastsættelse af antallet af bestyrelsesmedlemmer

Bestyrelsen skal som minimum bestå af Formand, Kasserer, Gruppeleder samt 3 andre

medlemmer og ønskes fortrinsvis at være ligelig fordelt mellem ledere, unge og forældre.

OBS: Der er brug for flere medlemmer i bestyrelsen, som ikke er ledere. På den måde kan

lederne koncentrere sig om spejderarbejdet, mens bestyrelsen kan sørge for rammerne.

7. Valg til bestyrelsen

Bestyrelsen vælges for 2 år ad gangen. Nedenstående bestyrelsesmedlemmer er ikke på

valg.

Bestyrelsesformand: Mads Peder Rasmussen

Ungemedlem: Christoffer Schneider

Lederrepræsentant: Jakob Kondrup

Lederrepræsentant: Thomas Schneider

Lederrepræsentant: Line Sell

Lederrepræsentant: Jeppe Tvilum

Forældrerepræsentant: Anne Nisker Toppenberg

Forældrerepræsentant: Kathrine Øst



Kasserer: Morten Deding

Nedenstående bestyrelsesmedlemmer er på valg:

Jeppe Tvilum modtog genvalg.

Der kom ingen nye medlemmer til bestyrelsen.

8. Valg af revisor

Hugo Nyrup fortsætter som revisor.

Carsten Bang er suppleant.

9. Valg af gruppens to medlemmer af Korpsrådet

Man vælges for et år ad gangen, så alle er på valg.

- Christian Rud Hansen stopper.

- Cecilie Damgaard Lausen vil gerne fortsætte og blev genvalgt.

- Casper Schneider blev valgt som nyt medlem.

- Christoffer blev genvalgt som suppleant.

- Lasse Kondrup Jensen blev valgt som suppleant.

10. Valg af gruppens fem medlemmer af Divisionsrådet

Man vælges for et år ad gangen, så alle er på valg.

Nuværende medlemmer:

- Cecilie Damgaard Laursen

- Bitten Pedersen

- Hanne Knudsen

- Morten Nisker Toppenberg

- Anders Bach Madsen

Hanne vil gerne trække sig, øvrige stiller op til genvalg og blev valgt.

Lasse Kondrup Jensen blev valgt som nyt medlem.



11. Eventuelt

Gruppeleder Anders og de enkelte afdelinger fremlagde beretninger fra året i gruppen.

Mads Peder Rasmussen (Bestyrelsesformand) Birgitte Lykke Hansen(Dirigent)

Mobile User


